
Urk, 18 mei 2021.

Betreft: Zienswijze voorgenomen reductie zegenvisserij

Als gemeente Urk dragen we de IJsselmeervisserij een warm hart toe. Het is het laatste restje visserij 
van de ooit zo bloeiende visserij op de Zuiderzee. De IJsselmeervisserij vertegenwoordigt samen met 
de IJsselmeerafslag op Urk een economisch belang en zorgt voor werkgelegenheid. Dat willen wij 
niet kwijtraken. Dat is de reden dat we als gemeente Urk zitting hebben in de werkgroep PAVIJ en 
via de provincie Flevoland vertegenwoordigd zijn in de Regiegroep. Het doel daarvan onderschrijven 
wij van harte, namelijk werken aan een duurzaam perspectief voor de IJsselmeervisserij. Vanuit die 
doelstelling hebben we deze zienswijze ingediend aangezien het voorstel sociaal-economisch van 
invloed is op de gemeente Urk. 

In de Kamerbrief van 20 april 2021 geeft minister Schouten van LNV aan dat de zegenvisserij beperkt 
wordt van 7 naar 2 visdagen. Deze beperking komt bovenop de beperking met 95% uit 2014. Is het 
perspectief in het licht hiervan dan een reductie tot uiteindelijk een volledig verbod? De motie 
Bisschop is met brede steun van de Kamer aangenomen. Echter in dit voorstel zien wij wel een forse 
reductie van zegendagen (naast de eerdere 95% reductie resteert dan immers nog slechts 1,5%!) en 
wordt hiermee niet gewacht op betere gegevens van de bestandschattingen zoals de motie Bisschop 
zegt. Als ik de motie Bisschop goed lees worden er twee zaken los van elkaar benoemd. Ten eerste 
de zegenvisserij en ten tweede de 75% vermindering van de snoekbaarsvisserij. Voor géén van beide 
vormen van visserij mogen, aldus de Kamer, generieke maatregelen worden genomen hangende de 
bestandsonderzoeken voor de komende jaren. 

Voor de helderheid wil ik nogmaals benadrukken dat wij als gemeente Urk direct via de PAVIJ en 
indirect via de Provincie Flevoland in de Regiegroep vertegenwoordigt zijn en daar ook onze inbreng 
hebben. We hechten er grote waarde aan om daar op een constructieve wijze met elkaar uitvoering 
te geven aan het Actieplan voor de IJsselmeervisserij. Dat hopen wij ook te blijven doen. De 
eerlijkheid gebiedt wel te zeggen dat dit voorstel voor enorm veel spanning zorgt en er bij de sector 
het gevoel overheerst dat er geen of onvoldoende rekening is gehouden met eerdere (vrijwillige) 
reducties. 

Tot slot wil ik u erop wijzen dat er vanuit de IJsselmeervisserij een vrijwillige reductie van 7 naar 5 
zeedagen is voorgesteld en om op het IJsselmeer geen zegenvisserij, anders dan onderzoekmatige 
visserij, toe te staan. We betreuren het dat dit voorstel niet heeft geleid tot een voorstel dat hier 
dichter bij aansloot. Als wethouder Visserij van de gemeente Urk verzoek ik met klem géén 
generieke maatregel voor de zegenvisserij toe te passen en de IJsselmeervissers hierin tegemoet te 
komen. 


